
Inhoudsvragen

Wat is de unilocatie?

In de Unilocatie worden drie voorzieningen voor daklo-
zen en verslaafden ondergebracht: 
• de dag- en nachtopvang van het Leger des Heils
• delen van de sociale verslavingszorg: de gebruiks-

ruimte, methadonpost en inloopvoorziening van
Brijder Verslavingszorg. 

Waarom een unilocatie?

• Om een betere dienstverlening te kunnen realiseren
• Om de mogelijke overlast beter beheersbaar te hou-

den (klanten kunnen immers 24 uur binnen blijven,
zijn beter in het oog te houden door de zorgverle-
ners en gaan minder zwerven tussen locaties op
straat)

• Efficiencyvoordeel: van 3 naar 1 locaties

De unilocatie is één van de onderdelen van het door
de raad vastgestelde kader en de uitvoeringsnota’s
van het Regionaal kompas; het beleid gericht op het
verzorgen, opvangen en reïntegreren van dak- en
thuislozen en mensen met een psychosociale en/of
verslavingsproblematiek.

Voor wie is de unilocatie?

Een groep mensen die veelal een dubbele of drievou-
dige diagnose heeft: verslaving en/of psychiatrische
problematiek én dakloos. Daarnaast moeten zij 18 jaar
of ouder zijn. Het gaat om mensen die geïndiceerd zijn
voor de voorzieningen van Brijder Verslavingszorg
(inloop, gebruiksruimte, methadonpost) en/of in aan-
merking komen voor de kortdurende opvang door het
BCT (Brede Centrale Toegang) (tot circa zes maan-
den) van nacht- en dagopvang van Leger des Heils.
Daarnaast kunnen passanten (maximaal vijf nachten)
in de unilocatie opgevangen worden. 

Voor de opvang zijn er dus twee groepen:
• Een groep voor wie in de regio (veiligheidsregio

Kennemerland) een vervolgoplossing wordt gezocht,
zij mogen een tijdje blijven in de unilocatie

• Een groep voor wie de vervolgoplossing buiten de
regio ligt, zij mogen niet langer dan 5 nachten over-
bruggen en moeten terug naar hun eigen regio

Wat gaat er niet naar de unilocatie?

Niet alle activiteiten van Leger des Heils en Brijder
gaan naar de unilocatie. De unilocatie richt zich pri-
mair op de Openbare Geestelijke Gezondheidszorg
(OGGz)doelgroep. Beide organisaties hebben ook pro-
ducten en diensten die op andere locaties worden uit-
gevoerd, zoals ook nu het geval is. De huidige drie
locaties – Magdalenaklooster, Bakenessergracht en
Gravinnesteeg – zullen sluiten bij de komst van de uni-
locatie.

Waarom is er gekozen voor 
het centrumgebied?

Het centrumgebied is dé plaats waar mensen zich ver-
zamelen, of het nu gaat om jongeren, winkelend
publiek, toeristen of daklozen. Het is een landelijk
beeld dat de doelgroep altijd naar het centrum van de
stad trekt. Om te voorkomen dat er dagelijks verkeer
ontstaat tussen de unilocatie en het centrum, is ervoor
gekozen om de unilocatie in het centrum gebied te
vestigen.
Overigens zullen wij naar aanleiding van de informa-
tieavond van 17 januari, ons oriënteren bij andere
gemeenten of het landelijke beeld ook elders wordt
gestaafd of juist ontkracht wordt door de praktijk.

Wie zijn er allemaal betrokken 
bij de unilocatie?

Gemeente Haarlem: Haarlem heeft het initiatief geno-
men tot het realiseren van een Unilocatie en heeft de
betreffende partijen aan elkaar gekoppeld.
De gemeente fungeert als projectleider.

Brijder Verslavingszorg: heeft in Haarlem een aantal
voorzieningen die ondergebracht worden in de unilo-
catie namelijk de methadonpost, de inloop en de
gebruiksruimte. 

Leger des Heils: biedt twee voorzieningen in Haarlem
die relevant zijn voor het programma van eisen name-
lijk een dagopvang voor dak- en thuislozen (45 stoe-
len) en een nachtopvang met 25 tot 30 bedden voor
daklozen. 
De drie partijen hebben in 2008 een intentieverklaring
ondertekend om te komen tot een unilocatie.



Wat gebeurt er precies in 
de unilocatie?

Dagopvang: heeft een recreatief karakter. Het is een
huiskamer voor ongeveer 40 mensen die overdag rus-
tig kunnen zitten, praten, lezen, tv kijken of een spelle-
tje kunnen doen. 

Nachtopvang: De nachtopvang bestaat uit 15 slaap-
kamers waar twee slaapplaatsen zijn, twee woonkeu-
kens voor ontbijt en sanitaire voorzieningen. 

Inloop: Maximaal 30 geïndiceerde dak- en thuislozen
kunnen bij de inloop terecht voor koffie, een broodje
en een praatje.

Gebruiksruimte: Cliënten die een indicatie hebben
voor de inloop én daarbovenop een indicatie van een
arts hebben voor de gebruiksruimte, kunnen gebruik
maken van de rookruimte en/of de spuitruimte. In de
rookruimte is plaats voor zes cliënten, in de spuitruim-
te kunnen drie cliënten tegelijkertijd terecht.
De gebruiksruimte is ingesteld om de gezondheids -
situatie en het maatschappelijk herstel van de hard-
drugsverslaafden te bevorderen. Cliënten kunnen
 binnen de gebruiksruimte op een schone en veilige
manier gebruiken.

Methadonpost: een uitgiftepunt voor medicatie. Hier
vindt de dosering van medicatie onder toezicht plaats. 

Activiteitenruimte: Cliënten wordt de mogelijkheid
geboden om deel te nemen aan diverse activiteiten,
naargelang de behoefte is. De activiteitenruimte wordt
uitgerust met faciliteiten die voor een ruim aanbod aan
activiteiten, ondersteuning kunnen bieden.

Buitenruimte: dakterras voor ongeveer 10 tot 15 per-
sonen. 

Hoeveel toezicht is er?

• Net als in de huidige drie locaties, is er altijd toezicht
aanwezig in de unilocatie. Zowel eigen personeel als
beveiligingsmedewerkers. 

• In overleg met de politie en de gemeentelijk afdeling
handhaving wordt gewerkt aan een beveiligingsplan.
Omwonenden en omliggende bedrijven kunnen hier-
bij meedenken via een in te stellen beheer/klank-
bordgroep.

• Net als in de huidige locaties zijn er strikte huisre-
gels voor de cliënten. Deze worden strikt gehand-
haafd. Bij overtreding volgen sancties en uiteindelijk
schorsing uit de unilocatie.

• Er komt een beheergroep waarvoor wij ook graag
een aantal omwonenden uitnodigen.

Wat zijn ervaringen van de 
omwonenden van de Gravinnesteeg,
Magdalenaklooster en
Bakenessergracht?

Deze zijn redelijk positief: de combinatie van duidelijke
huisregels, handhaving erop en de betrokkenheid van
handhavers en politie maken dat de overlast op de
drie locaties relatief klein is geweest. 
Er zijn geen grote incidenten, wel waren er meldingen
van overlast in de openbare ruimte. Die meldingen
zijn de laatste twee jaar, na de inzet van een
 beveiligingsbedrijf, afgenomen.

Waarom zijn de cliëntenraden van
Leger des Heils en Brijder niet
enthousiast?

De cliëntenraden hebben nog veel vragen over de uit-
eindelijke praktische uitvoering van het dienstverle-
ningsconcept. Dat is de belangrijkste reden dat er
(nog) geen steun is van de cliëntenraden. Het is ech-
ter nog te vroeg om op al die vragen al antwoord te
geven, het echte dienstverleningsconcept wordt op dit
moment ontwikkeld, nu er ook zicht is op de een
mogelijke locatie.

Voldoet de Gedempte Oudegracht
aan de milieuzonering?

Dit punt wordt betrokken bij het haalbaarheids -
onderzoek.

De Gedempte Oudegracht heeft
onvoldoende buitenruimte.

Er is een plat dak op de 1e etage die als kleine buiten-
ruimte kan dienen. De buitenruimte heeft echter niet
als doel om de cliënten 24 uur binnen te houden: de
unilocatie is geen gesloten inrichting en de cliënten
zijn net als iedere andere burger gaan en staan waar
zij willen. Wel zullen we de cliënten dagactiviteiten
aanbieden.

Welke andere locaties zijn 
onderzocht?

Er zijn 18 andere locaties onderzocht die op basis van
de zoekcriteria zijn afgevallen.



Wat waren de zoekcriteria voor een
geschikte locatie?

• De locatie bevindt zich in of direct rond het centrum
gebied van Haarlem.

• De locatie sluit in voldoende mate aan bij het pro-
gramma van eisen.

• De kosten voor realisatie en exploitatie blijven bin-
nen de begroting.

• De locatie kent geen of oplosbare belemmeringen
met betrekking tot bestemmingsplannen en eisen in
de sfeer van monumentenzorg.

De Gedempte Oudegracht past ook
niet helemaal in het programma van
eisen?

In eerste instantie paste deze locatie niet in het pro-
gramma van eisen, en leek de locatie te klein. Dat pro-
gramma van eisen moet echter ook meer worden
gezien als een programma van wensen. Met de instel-
lingen hebben we zodanige aanpassingen gedaan dat
het hele dienstverleningsconcept in de locatie kan.
Bijvoorbeeld door een deel van de kantoorfuncties
elders te vestigen. Hierdoor sluit de ruimtebehoefte in
voldoende mate aan bij het programma van eisen. 

Er zijn 18 locaties afgevallen. 
Moeten die ook niet opnieuw 
worden beoordeeld? Misschien zijn
er toch ook andere locaties mogelijk
met wat extra aanpassingen?

Bij alle locaties hebben we gekeken naar mogelijkhe-
den, ook als het niet helemaal paste in het programma
van eisen. Deze locaties waren niet geschikt te maken
met aanvullende aanpassingen of andere creatieve
mogelijkheden. 

Waarom horen we nu pas wat?

Er is een lange zoektocht geweest naar mogelijke
geschikte locaties. Deze locatie is sinds mei 2010 in
beeld. Er is eerst een check gedaan op haalbaarheid
in de zin van bestemmingsplan, ruimtelijke en financië-
le mogelijkheden. En ook zijn er 18 andere locaties op
deze wijze onderzocht.
Omdat er een nieuw college en een nieuwe gemeen-
teraad is, wilde het college eerst nog eens weten of er
nog voldoende steun was van de gemeenteraad voor
een unilocatie. Ook wilde het college weten of de
gemeenteraad zich kon vinden in de start van het
haalbaarheidsonderzoek naar deze locatie. Immers,
als de politiek het in dit stadium al als onhaalbaar zou
hebben bestempeld, dan hadden bewoners  geen
onnodige zorgen  gehad en hadden er geen ambtelij-
ke uren en budget gestoken te hoeven worden in een
verder haalbaarheidsonderzoek.

Nu de gemeenteraad het haalbaarheidsonderzoek
steunt, zijn wij in gesprek gegaan met alle belangheb-
benden en de resultaten hiervan worden ook verwerkt
in het haalbaarheidsonderzoek. Het haalbaarheidson-
derzoek bestaat dus uit een technisch gedeelte en uit
een inhoudelijk gedeelte.

Waarom hebben wij geen 
inspraak in de locatiekeuze?

Betrokkenen kunnen inspreken tijdens het politieke
besluitvormingsproces dat de komende maanden gaat
spelen. Zie de website www.haarlem.nl > bestuur en
organisatie > Invloed op besluitvorming, met informatie
over de regels van het inspreken bij commissie- en
raadsvergaderingen.

Wanneer kunnen we meepraten?

Het voorstel wordt besproken in commissies en de
gemeenteraad. Belanghebbenden zijn in de gelegen-
heid om politieke partijen te benaderen of in te spre-
ken in de commissie- of gemeenteraads-vergadering
om zo de politieke besluitvorming te beïnvloeden.
Er kan daarnaast, in de fase van het haalbaarheidson-
derzoek, geparticipeerd worden door enkele bewo-
ners/ondernemers in een zogenaamde klankbord-
groep. Het gaat dan met name over het beheersplan.
Hun inbreng zal worden betrokken bij het uiteindelijke
advies aan het college van B&W en de gemeenteraad. 

Hoe blijven we op de hoogte 
van het verdere verloop?

Er is een aparte webpagina geopend waarop de ont-
wikkelingen met betrekking tot de unilocatie zijn te vol-
gen zijn, zie www.haarlem.nl/unilocatie. In overleg met
de wijkraad worden er mogelijk nog vervolgbijeenkom-
sten georganiseerd, in ieder geval zodra zodra het
haalbaarheidsonderzoek volledig is afgerond. Verder
informeert de gemeente ook de lokale media en zal er
nu en dan aandacht in Stadskrant voor zijn.


